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In imagine, IECHELI (28 de puncte la 
București) cîștigă duelul „felinității" 
cu cei doi negri... napolitani WILLIAMS 
(în dreapta) și FRANKLIN
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ÎN PRAGUL

•n
La un antrenament, Constantin Dumitraș respinge in extremis pucul 

sub privirile tinerilor noștri hocheiști Florea ZgincA și Gheorghe Hufanu.

Campionatele mondiale, a căror 
desfășurare se apropie cu păți repezi, 
au concentrat atenția sportivilor ți 
a suporterilor hocheiului dp pe în
tregul glob.

La Ljubljana, unde vor avea loc 
întrecerile grupei B. va fi prezentă la 
28 februarie ți reprezentativa țării 
noastre, in compania a țapte formații 
puternice, cum sînt cele ale Norve
giei. R.D. Germane, R.F. a Germa
niei, Poloniei. Iugoslaviei, Austriei 
ți Italiei, echipa României va încerca 
să reediteze frumoasa sa comportare 
de la ultima ediție a «mondialelor» 
(Viena—1967), cînd a fost la un pas de 
a cuceri primul loc în clasamentul 
grupei.

Primul loc! Acum, la Ljubljana, 
să-i fie oare accesibil? Teoretic da. 
în mod practic însă, nu va fi deloc 
uțor. Față de Viena, disputele din 
Iugoslavia se anunță cu mult mai a- 
prige. printre competitori, aflîndu-se 
de dau aceasta, echipele R.D. Ger
mane ți R.F. a Germaniei, care au 
jucat ani de-a rîndul în prima grupă 
a campionatului mondial. Și nu poate 
fi ignorată nici valoarea echipelor 
Poloniei ți Norvegiei, de asemeni 
bine pregătite, cu frumoase rezultate 
în întîlnirile premergătoare mondia
lelor. in ceea ce privește reprezen
tativa iugoslavă, aflată pe teren pro
priu. ca și formațiile Austriei și 
Italiei — oricînd dispuse să producă 
surprize de proporții — iată alte și 
alte semne de întrebare în calculele 
întocmite de specialiști privind șan
sele celor 8 echipe participante în 
întrecerile grupei B a campionatelor 
mondiale.

«Echipa României va face însâ 
totul pentru o comportare cît 
mai onorabilă In jocurile din 
Iugoslavia» — au fost ultimele cu
vinte ale lui Viteslav Novacek, an
trenorul principal al hocheițtilor noș
tri, în interviul care i l-am luat cu 
puține zile în urmă.

Viteslav Novacek, fost jucător, de 
mai mulți ani un competent antrenor 
de hochei din Gotwaldov (R.S. Ceho
slovacă), pregătește echipa noastră 
de aproape 5 luni, ajutat fiind de 
antrenorii români Ștefan lonescu ți 
Ion Tiron. lată discuția avută cu 
reputatul antrenor cehoslovac.

REPORTER: Cînd i-ați văzut ju- 
cînd pentru prima oară pe hocheițtii 
români?

VITESLAV NOVACEK: în urmă 
cu trei ani, la Gotwaldov.

R.: Și ce impresie v-au făcut?
V.N.: Formau un lot valoros, 

omogen, care, bine pregătit, ar 
fi fost capabil de fapte mari.

R.: in toamna anului 1968, cînd 
ați reîntîlnit echipa ți ați acceptat 
s-o antrenați, cum se prezenta lotul?

V.N.: într-o oarecare măsură 
modificat față de ceea ce văzusem 
în urmă cu trei ani. Absentau 
o seamă de jucători buni. în
locuitorii, deși tineri, mi s-au 
părut că au suficientă «stofă» 
pentru a putea deveni la rindul 
lor jucători de bază în formația 
României.

R.: Și părerea v-ați schimbat-o pe 
parcurs?

V.N.: Cu tinerii trebuie să ai 
răbdare. Și eu am. în ansamblu
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Deși proba de coborîre din cadrul concursului internațional de la Saint-Gervais a fost cîștigată 
de schioara franceză Isabelle Mir, în clasamentul «Cupei Mondiale» conduce austriaca Wiltrud Drexel 
cu 53 pct. (în fotografia din stînga).

Și tot un reprezentant al Austriei deține șefia și în clasamentul «Cupei Mondiale» rezervată schio
rilor. Este vorba de Karl Schranz (în fotografia din dreapta) care conduce cu peste 50 puncte diferență 
față de compatrioții săi R. Tritscher și A. Matt și francezii P. Russel și H. Duvillard.
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1“ DE HOCHEI
sint <mulțumit de aportul lor. 
Fiecare in parte are insă unele 
lacune de care lupt să-i debara
sez. loniță, de pildă, un jucător 
foarte talentat, a început să fie 
increzut. Se manifestă ca atare 
și nu este bine; Zgincă, cu un 
bogat bagaj de cunoștințe teh
nice, nu ți le poate pune în va
loare fiind prea lent în acțiune 
— i-ar trebui mai mult nerv; 
Huțan, care s-a impus ți el se

lecției, este încă lipsit de forță; 
printr-o pregătire adecvată am 
convingerea că și-o va apropria. 
Lui Huțan un alt lucru îi repro
șez. Nu se încadrează în discipli
na jocului. Este prea individua
list, iar hocheiul este un sport 
de echipă.

R.: A atins vreunul dintre jucătorii 
români o valoare care sâ-i apropie 
de cei mai buni sportivi de hochei 
europenii

V.N.: Dumitraț ți Varga îți 
pot găsi oricind loc în oricare 
dintre echipele cehoslovace din 
prima ligă. Dumitraț are o mo
bilitate țî un simț de orientare 
excepționale, iar Varga este un 
jucător complet, cu un țut deo
sebit de precis ți mai ales pu
ternic.

R ' Despre prima noastră linje: 
Szabo — Calamar — Szabo ce părere 
aveți?

V.N.: O linie tehnică ce dă re
zultate atîta timp cît adversarii 
practică un joc moderat. De în- 
Indată însă ce aceștia devin ceva 
mai duri, intră în atac puternic, 
cu corpul, linia Szabo — Cala
mar — Szabo cedează.

R.: La «mondialele» de la Ljublja
na ce șanse întrezăriți reprezentati
vei noastre?

V.N.: îmi vine greu să mă pro
nunț. Formația română, ața cum 
se prezintă la ora actuală, este 
capabilă să realizeze unele re
zultate bune. Partenerele din 
grupă slnt Insă puternice ți orice 
pronostic ar fi hazardat. Ceea 
ce pot să afirm cu toată convin
gerea este faptul că echipa Româ
niei, atunci cînd vrea, știe să se 
mobilizeze ți că va face aceasta 
ți la campionatul mondial, unde 
va lupta pentru o comportare 
cît mai onorabilă.

G. ȘTEFĂNESCU

. ?art.e d,n fo'mat,a car* ne *a reprezenta la jocurile grupei B a campionatului mondial de la Ljubljana. De la stingă la dreapta: Ion Tiron 
ți Ștefan lonescu (antrenori), dr. Virgil Ignat, Iulian Florescu, Ion Bașa, Anton Biro, Constantin Dumitraț, Valentin Stefanov, luliu Szabo, Gheorghe 
Huțanu, Ion Gheorghiu, Geza Szabo, Eduard Pană, Tiberiu Pap, Mihai Stoiculescu, Ion loniță, Zoltan Făgăraș, Florea Zgincă și Viteslav Novacek
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STEAUA - FIDES NAPOLI 95-77

(în prima manșă)
După un joc electrizant, o victorie meritată și totodată cea 

mai bună performanță din întregul palmares al Stelei — 
iată creionat in cîteva cuvinte marele succes al baschetba- 
liștilor militari în fața valoroasei echipe din Napoli.

Dragoș No sie vi ci, un excelent conducător de joc, perfect 
încadrat in formația de baschet a Stelei a redat baschetului 
frumusețea spectaculară cqxc» de fapt, ii este caracteristică.

ÎN NUMĂRUL 
VIITOR: VOLE
IUL ROMÂ
NESC SUB LU
MINA REFLEC
TORULUI. 6 PA
GINI DEDICA
TE UNOR FO
TOREPORTAJE 
— CU TEMA VO
LEI — REALI
ZATE ÎN MAI 
MULTE CEN
TRE DIN TARĂ.

BRAVO, PANȚURU!
Excelentul nostru bober, un temerar condu

cător al bolizilor de metal pe pirtiile de gheață 
(în fotografia alăturată) a reușit din nou să 
aducă țării performanțe dintre cele mai stră
lucite. Alături de Dumicru Focșeneanu — la 
bobul de două persoane, ți împreună cu Raimond 
Tancov, Nicolae Neagoe și din nou Dumitru 
Focșeneanu — la bobul de patru persoane — el 
a recoltat la «europenele» desfășurate la Cer- 
vinia două strălucitoare medalii de argint. îi 
urăm mult succes și la «mondialele» de bob de 
la Lake Placid (S.U.A.).



Cu siguranță, 1969 va rămîne un an memorabil în 
istoria boxului românesc. Aceasta, datorită faptului că 
forul suprem al boxului amator — A.I.B.A. — ținînd 
seama de succesele obținute de pugiliștii noștri la cele 
mai mari competiții internaționale — a acordat României 
cinstea de a găzdui cea de a XVIII-a ediție a Campiona
telor Europei.

Vestea organizării «europenelor» la București a avut 
efectul unui puternic stimulent în activitatea majorității 
celor care joacă un rol, fie el cît de modest, în angrenajul 
acestui sport atît de iubit la noi. Sălile de box au devenit 
mai animate, ambițiile mai mari. Sportivii, antrenorii, 
instructorii voluntari, arbitrii și toți ceilalți pasionați ai 
sportului cu mănuși și-au propus să desfășoare în acest 
an o activitate deosebită. Unii doresc să-și consolideze 
succesele, alții să iasă, însfîrșit, din anonimat.

Am socotit că această efervescență pugilistică oferă 
un bun prilej pentru un amplu fotoreportaj în care să 
cuprindem cît mai multe aspecte din principalele centre 
de box din țară. Fără îndoială, noi nu am reușit să cu
prindem totul în paginile de față. Ne-ar fi fost necesare 
încă multe zeci de file dacă am fi vizitat toate cele 145 de 
secții afiliate la F.R. Box, dacă am fi analizat activitatea 
celor peste 200 de antrenori existenți (în scriptele fede- 

'rației), dacă am fi încercat să aflăm cum se pregătesc 
toți cei 5 396 de boxeri legitimați. Am considerat, totuși, 
că vă putem oferi o privire generală asupra sportului 
nostru cu mănuși, vizitînd secțiile ai căror boxeri domină 
în ultima perioadă campionatele de juniori și seniori, 
centre în care cuvîntul «box» se scrie (sau se scria) cu 
majuscule.



RECORD DE PARTICIPARE
LA EUROPENELE

DE LA BUCUREȘTI
Interviu cu președintele Federației române de box, GHEORGHE GURIEV

Cel mai important eveniment pugilistic 
al anului 1969 este campionatul european 
al amatorilor, pe care îl va găzdui țara noas
tră. Pentru a-i ține la curent pe cititorii noș
tri cu pregătirile ce se fac jn vederea reușitei 
acestei competiții, ne-ăm adresat președin
telui Federației române de box, Gheorghe 
Guriev.

— Ce măsuri s-au luat pentru buna orga 
nizare a «europenelor»?

— In momentul în care am pornit la 
treabă, vă mărturisesc sincer, nu mă aș
teptam că va fi necesară alcătuirea unui 
aparat organizatoric prea mare. Pe par
curs, însă, apăreau noi probleme, noi 
dificultăți și o dată cu ele, alături de or
ganizare inițial, comisiile: tehnică, de 
propagandă, organizatoric-administra- 
tivă, de protocol și relații internaționale, 
financiară, medicală etc. S-a format ast
fel un colectiv destul de larg, care și-a 
început activitatea din timp. Au fost sta
bilite, precis, pe oameni, sarcinile care 
trebuie rezolvate. Fiecare om angrenat 
în acest aparat de organizare a «europe
nelor) știe precis de ce anume răspunde. 
Am socotit că la 15 mai vom fi gata cu 
absolut tot și vom putea primi liniștiți 
delegațiile participante.

— Ce realizări avem pină în prezent 
în această direcție?

— încă din luna decembrie a anului 
trecut s-au trimis invitații de participare 
la «europenele» de la București tuturor 
celor 30 de țări din Europa, afiliate la 
A.I.B.A. Sînt în măsură să vă spun că la 
ora actuală doar două federații din cele 
30 invitate nu ne-au răspuns încă. E vor
ba de federațiile din Malta și Gibraltar. 
Dar și așa la București va fi bătut recor
dul de țări participante la un campionat 
european. S-a definitivat și s-a pus în 
aplicare planul de pregătire al boxerilor 
noștri, s-au dat în lucru la editura 
C.N.E.F.S. toate imprimatele necesare, 
au fost editate două buletine informa
tive pentru federațiile străine, iar meda
liile, insignele, plachetele, centurile de 
campioni vor fi gata pînă la 1 martie.

— Cine ne va reprezenta ia «europene»? 
Campionii naționali sau boxerii dintr-un lot 
dinainte stabilit?

— După campionate se va definitiva 
lotul restrîns (campionii plus cei care au 
fost foarte aproape de acest titlu). Acolo 
unde federația va considera necesar, va 
organiza un meci public de selecție în
tre campion și pretendentul la locul său 
pentru «europene». învingătorul va pri
mi mandatul.

— Se va acoperi patinoarul? (locul de 
desfășurare al viitoarei competiții).

— Se fac eforturi, se duc tratative, dar 
nu vă pot da încă un răspuns precis.

— Exceptînd competiția propriu-zisă, 
A.I.B.A. va folosi prilejul «europenelor» și 
pentru alte acțiuni de interes general?

— Da. Biroul regional european de box 
va organiza la București un examen 
pentru arbitrii europeni candidați la ti
tlul de internaționali A.I.B.A. De aseme
nea, va fi organizat un simpozion inter
național pe tema «Probleme medicale 
ale boxului», în cadrul căruia vor prezen
ta lucrări și doctorii români Stănescu 
și Drăgan.

— Exceptînd medaliile acordate boxerilor 
de pe primele trei locuri, se vor mai acorda 
participanților și alte premii sau distincții?

— Desigur: o cupă — celui mai tînăr 
campion, o cupă — federației cu cele 
mai multe titluri și o cupă celui mai tînăr 
și tehnic boxer.

— în încheiere, vă solicităm un pronostic: 
care dintre boxerii români sînt favoriții dum
neavoastră pentru «europene»?

— Deși nu aș vrea să fac pronosticuri, 
cred că cele mai mari șanse le au Gîju, 
Cuțov, Zilberman, Antoniu și Monea.

Ne-am luat rămas bun de la președintele 
federației, urîndu-i cît mai multe... rezultate 
exacte.

Pentru Nicolae Gîju, cea mai mare dorința 
a anului este apărarea titlului de campion al 
Europei.



BUCUR EȘTI-capital
Nu încape îndoială că orice privire generală 

asupra sportului cu mănuși din țara noastră 
trebuie să înceapă cu Bucureștiul, care are 

in vitrină centurile de campioni din ultimii aproape 
20 de ani. Dacă în 1950 bucureștenii izbutiseră cu 
greu să smulgă provinciei patru titluri, în 1951 
aveau opt, în 1954 — nouă iar în 1955... zece. 
Și marea dispută București — provincie, a continuat 
dar provincia a fost cu regularitate învinsă ...cu 
propriile ei forțe. Cu mare greutate pugiliștilor 
din Capitală le mai scăpau unu, două sau maximum 
trei titluri.

Spuneam mai sus că provincia a fost învinsă cu 
propriile ei forțe, deoarece majoritatea boxerilor 
care cucereau titluri pentru cluburile bucureștene 
erau, de fapt. fiii... provinciei. Exemplele ar putea 
fi foarte numeroase. Șerbu Neacșu, Mircea Dobrescu 
llie Dragnea, Dumitru Ciobotaru, Gheorghe Negrea 
losif Mihalic, Puiu Nicolae, dintre cei mai «bătrîni». 
Constantin Ciucă. Constantin Buzuliuc, Nicolae 
Gîju, Vasile Antoniu, Gheorghe Chivăr, Ion Covaci, 
Petre Ganea sau Calistrat Cuțov din generația 
tînără, au devenit... bucureșteni, fie în momentul 
cînd erau aureolați de un titlu, fie cînd această 
posibilitate era foarte aproape de a deveni realitate. 
Repetăm, exemplele de mai sus sînt doar o parte 
din multitudinea celor pe care le-am putea da.

Beneficiarii acestui exod al pugiliștilor dinspre 
provincie spre Capitală au fost și sînt marile cluburi 
bucureștene Steaua și Dinamo, care au oferit și 
oferă în continuare posibilități de pregătire și deci 
de afirmare superioare celor asigurate deocamdată 
de celelalte cluburi din țară. Așa se explică faptul 
că în ultimii ani lupta pentru titlurile de campioni 
la seniori s-a transformat, de fapt, intr-un... meci 
Steaua — Dinamo, reprezentanții celorlalte cluburi 
și asociații sportive avînd, mai mult sau mai puțin, 
roluri de figuranți; în acest mare spectacol pugi
listic, rolul principal jucîndu-l... artiștii celor două 
cluburi.

Se pune întrebarea dacă pentru boxul românesc, 
în general, e bine sau e rău că lucrurile se întîmplă 
așa. Părerile antrenorilor și specialiștilor sînt îm
părțite. Unii susțin că această concentrare de forțe 
la București slăbește celelalte secții de box din țară, 
determinînd o diferență prea mare de valoare intre 
echipe și în felul acesta excluzînd posibilitatea 
unor întreceri echilibrate, care ar avea ca rezultat

Vasile Antoniu și-a pus... dinamita in pumni I El va încerca să spulbere toate obstacolele care îi vor sta in dru-

După campionatele europene din 1967, de la Roma, clubul Steaua și-a primit cu flori reprezentanții medalioți 
— Ciju (aur), Chivăr (bronz) și Ciuco (argint). Oare vor reedita ei performanța ți anul acesta la București? Noi le 
dorim succes.

creșterea valorii generale a boxului nostru. De 
asemenea, se mai afirmă că dispariția «marilor 
vedete» din orașele de provincie ar diminua entu
ziasmul antrenorilor, i-ar lipsi pe tinerii începători 
de posibilitatea de a învăța din măiestria așilor.

Sînt, însă, și păreri total opuse celor.de mai sus. 
Concentrarea celor mai buni pugiliști din țară la 
aceste două mari cluburi este privită ca un fapt

pozitiv, care păstrează și dezvoltă forța boxului 
nostru, lată și argumentele. Condițiile materiale 
de pregătire sînt în prezent incomparabil mai bune 
decît oriunde în altă parte. Avînd -C6i mai buni 
«elevi», secțiile de box ale celor două cluburi s-au 
transformat în adevărate școli, în care pugiliștii 
fac un util schimb de experiență la nivel înalt, 
învățînd unii de la alții. Și mai sînt încă multe și 
felurite argumente pro și contra afluirii campio
nilor la București.

In această dispută de păreri este interesant urmă
torul fapt: sînt foarte ...indignați de concentrarea 
boxerilor campioni la Steaua și Dinamo unii antre
nori din sălile cărora nu prea ies nici campioni de 
juniori. Dimpotrivă, faptul este privit ca normal 
de antrenorii care reușesc să-și conducă elevii pe 
treapta cea mai înaltă a podiumului campionatelor 
tinerei generații.

Am discutat de curînd pe această temă cu antre
norul brăilean Gheorghe Bobinaru, omul prin 
mina căruia au trecut llie Dragnea, Dănilă Done, 
Ion Peicin, Șerbu Neacșu, Ion Zlătaru, Calistrat 
Cuțov și încă alte vedete de ieri și de azi ale boxului 
nostru. Nu era de loc afectat de faptul că în prezent 
avea în sală doar patru seniori. «Socotesc că e nor
mal — ne-a spus reputatul antrenor — co tinerii 
boxeri ajunși pe o treaptă ridicată a măiestriei pugi- 
listice să dorească niște condiții de pregătire moi bune. 
Cum ar putea, de pildă, «P.A.L.», modesta noastră 
asociație sportivă, să se îngrijească de o echipă de 
seniori valoroasă? Nu am regretat cînd Cuțov s-a 
dus la Dinamo. Știu că acolo are antrenori buni și 
condiții de pregătire excelente. M-om bucurat cînd, 
după Mexic, Cuțov a venit la Brăila cu medalia de 
bronz și om fost mîndru că am avut un asemenea elev. 
Astea cred că trebuie să fie satisfacțiile noastre, ale 
antrenorilor: să dăm mereu boxeri buni pentru echipa 
națională.»

După cum am văzut, păreri și păreri...
Noi nu socotim grav faptul că cei mai buni boxeri 

din provincie vin la Steaua și Dinamo.
Alt fapt ne determină să acordăm o notă proastă 

antrenorilor bucureșteni: lipsa aproape totală de 
preocupare pentru creșterea tinerilor pugiliști, 
viitorii campioni

Spuneam la începutul acestui articol că în anii 
1954 și 1955 Bucureștiul a cucerit nouă și, respec
tiv, zece titluri de campioni la seniori. Ei bine, 
știți cîți bucureșteni figurează pe lista campionilor 
de juniori din aceiași anil Cite unul singur! Restul
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titlurilor, în provincie I in 1959 s-a bătut... recordul: 
Capitala a avut zero campioni de juniori! Apoi, din 
cînd în cînd au început să apară ți juniori-campioni 
la București. Cei mai mulți de la Dinamo, Progresul 
Voința ți Olimpia. Dar în București sînt 15 secții 
de box de care se ocupă o... armată întreagă de 
antrenori (aproape 30). Ce fac toți aceștia! Știți 
cîți dintre actualii noștri campioni la seniori 
sînt produsul sălilor de box bucureștene! Doar doi: 
Ion Monea, crescut de clubul Dinamo și Victor 
Zilberman, de «Viitorul». în schimb, printre cei 
«11» sînt patru brăileni: Petre Ganea, Calistrat 
Cuțov, Vasile Antoniu și Ion Covaci. Ne întrebăm: 
cum este posibil ca patru, cinci antrenori din 
Brăila să... ridiculizeze, pur și simplu, o trupă atît 
de masivă de antrenori bucurețteni! Și nu ar fi 
rău, credem, dacă această întrebare o va pune 
Federația de box celor... direct interesați.

In această problemă vitală a boxului românesc 
— creșterea tineretului — merită evidențiat doar 
clubul Dinamo, care a făcut o cotitură de 180 de 
grade în concepția privitoare la «schimbul de mîine». 
Ce-i drept, preocuparea pentru tineret nu este

o noutate la Dinamo. Printre cei trei campioni de 
juniori pe care îi avea Bucureștiul în 1958, erau și 
doi dinamoviști: Mihai Dumitrescu și Ion Monea 
în ultima vreme, însă, au apărut «în masă» juniorii 
clubului Dinamo, pregătiți de antrenorul Eugen 
Furesz. Bilanțul ultimilor doi ani: 1967 — 2 cam
pioni, 1968 — 3 campioni. Este, fără îndoială, o 
realizare.

Foarte slab din acest punct de vedere stă clubul 
Steaua, unde... lucrează patru antrenori: Ion Chi- 
riac, Marcu Spacov, Gheorghe Fiat și Șerbu Neacșu. 
Din păcate, nu vă putem da exemple de boxeri 
descoperiți și crescuți de la început, în sala acestui 
club. Credem că conducerea clubului va găsi, în 
cele din urmă, o soluție pentru a determina valoro
sul cuartet de antrenori să se intereseze de schim
bul de mîine al echipei.

Poate că ar trebui să ne ocupăm și de celelalte 
secții de box bucureștene. De Rapid, de Grivița 
Roșie, de Energia, I.T.B. și de celelalte care stau 
într-un adînc anonimat. Dar nici spațiul nu ne 
permite și nici prilejuri de a spune lucruri bune 
despre ele nu avem. Din nefericire...

Victor Zilberman (dreapta) este socotit printre favoriții întrecerilor pugilistice din vara aceasta.

■ Se pare că băieții născuti in luna 
februarie au calități si înclinații deose
bite pentru sportul cu mănuși, lată 
cîtiva dintre boxerii noștri care îsi ser
bează data nașterii luna aceasta: campi
onul «semimijlociilor» Victor Zilber
man (14 II 1946), fostul campion con- 
stănțean Ion Dinu (9 II 1942) si craio- 
veanul Emil Constantinescu (25 II 1946). 
Tot în luna februarie s-a născut și 
losif Mihalic (13 II 1938), multiplu cam
pion national, în prezent antrenor la 
Cluj. Tuturor, revista SPORT le urează

La mulți ani!»
■ Vasile Mariutan i-a aruncat mă

nușa mai tînărului său coleg de club. 
Ion Alexe, actualul campion al gre
ilor;!: '(1969 va fi, cred, ultimul an în care 
voi mai urca pe ring ca boxer Doresc să-rm 
închei cariera recucerindu-mi titlul. Pentru 
mine ar fi o mare performanță, deoarece as 
reuși să egalez recordul Iu: Mitică Ciobo- 
taru, care are nouă centuri de campion.»

Atentie, deci, Alexe! Din 1967, cînd 
a pierdut titlul, Mariutan a invătat 
foarte mult. Dovadă? Anul acesta îsi 
dă ultimele examene la Institutul de 
Educație Fizică și Sport...

■ Cunoscutul campion maghiar 
Laszlo Papp, pugilistul care a cîștigat 
trei medalii olimpice de aur, va urca 
pe ringul europenelor de la București. 
Bineînțeles, de data aceasta nu în cali
tate de sportiv, ci de antrenor. In pre
zent el este unul dintre antrenorii că
rora federația maghiară de specialitate 
le-a încredințat pregătirea lotului pen
tru campionatele europene.

■ "Semigreul •> Ion Monea e pe punc
tul de a stabili un... record unic în 
boxul românesc: cucerirea celui de al 
zecelea titlu de campion national. Ți- 
nînd seama de faptul că Monea are si 
în prezent o superioritate categorică 
asupra celorlalți boxeri de categoria sa, 
putem pronostica de pe acum realiza
rea visului său. Ar fi cel de al zecelea 
titlu consecutiv cucerit de sportivul 
dinamovist. Noi îi dorim succes, dar 
ii și atragem atenția să se ferească de... 
surprize. Si fostul campion Dumitru 
Ciobotaru a dorit să realizeze zece 
titluri dar nu a reușit să cucerească 
decît... nouă.

■ Campionatul boxerilor amatori 
din Paris a fost urmărit cu mare atenție 
de către selecționerii francezi, care se 
ocupă de formarea lotului pentru < euro- 
penele- de la București. Patru dintre 
învingători au reușit să le atragă aten
ția în mod deosebit: Alain David (ușoa
ră), Gabriel Colombelle (semimijlo- 
cie), Jean Piedvache (semiusoară) si 
Pierre Berrely (mijlocie mică). ( Ușo
rul Alain David a primit si premiul 
pentru cel mai bun stilist al competi
ției. Nu ar fi exclus ca pe cîtiva dintre 
aceștia să-i vedem în echipa Franței 
la europenele de la București.

■ Nino Benvenuti, campionul mon
dial la categoria mijlocie, a debutat in 
cinematografie. La 3 februarie el a fost 
prezent pe platourile de filmare din 
Madrid, unde a început turnarea filmu
lui Vifs ou morts (Vii sau morti). 
N ino are un rol important alături de 
cunoscutul actor italian Giulano Gem
ma.



Ion Dinu, boxerul nr. 1 al Farului. De el se leagă toate speranțele antrenorului 
Nicolae Buză. Dar vor mai fi ele împlinite?

Entuziasmul unui 
și un Far care ...

CONSTANȚA Secții de box: 8
Antrenori: 9
Boxeri legitimați: 118
Campioni de juniori 1968: 1

— Nicolae larca (Medgidia), 
antrenor Ștefan Văcaru

O
rașul de pe litoral ne-a întîmpinat 
glacial, cu rafale puternice de vînt 
ce ne plezneau obrajii ca niște 
croșee. Ne-am îndreptat spre Consiliul 

Județean pentru Educație Fizică și Sport 
mult mai grăbiți decît o făceam astă- 
vară spre centrele de răcoritoare. Pre
ședintele consiliului județean, tovară
șul Ivan, ne-a primit cu căldură, și la 
propriu și la figurat. Ne-am bucurat 
că l-am găsit, deoarece i s-a dus vestea 
că... mănîncă box cu pîine, și sportul 
cu mănuși de asemenea oameni are 
nevoie*<Lovitura de gongaa dat-o gazda: 

— Ați văzut ce am pățit la București?
Să pierdem noi finala cu Craiova!? La 
asta nu mă așteptam. în vitrina cu tro
fee a «Farului» se și făcuse loc pentru 
«Cupa federației»... Dacă nu-l lovea 
cu capul pe...

— A fost un accident care se poate 
întîmpla oricui — l-am întrerupt. Al
tele sînt cauzele înfrîngerii. Băieții au 
cam... îmbătrînit, sînt obosiți...

— Ce vorbești, dom’le? Cu trupa 
asta am făcut 10—10 și am cîștigat cu 
14—6 meciurile cu reprezentativa ora
șului Odesa în deplasare, și tot în de
plasare am bătut pe T.S.K. Berlin cu 

15—7, am terminat victorioși toate 
cele patru meciuri în Republica Fede
rală a Germaniei. Tot cu băieții ăștia 
am cîștigat două partide în Austria. 
Avem boxeri, nu glumă!...

— îi știm: Dinu, Pițu, Iliescu, Ovidiu 
Baciu, Preda... Echipă tare, nume «so
nore», dar media de vîrstă cam ridi
cată. Și să nu uităm că în ciuda expe
rienței «trupei» constănțene au trecut 
aproape patru ani de cînd nici un titlu 
de seniori n-a mai poposit pe malul 
mării.

— Va veni anul acesta. Avem cinci 
pretendenți cu șanse: Mihai Aurel la 
«semimuscă», Marin Dumitrașcu și Au
rel Iliescu la «pană», Ion Dinu la «ușoa
ră» și Ion Pițu la «mijlocie mică».

— După cîte observ, toți sînt de la 
Farul. Celelalte secții din județul Con
stanța nu vă... furnizează nimic?

— Ba da. în echipa județului, care 
ne-a reprezentat în «Cupa federației», 
au boxat și băieți de la «Portul» (antre
nor Vasile Baciu), «Energia» (lacobov- 
schi) și «Cimentul Medgidia» (Anton 
Aurel). Mai puțin ne-au ajutat «Petro
lul» (Neagu Cosma) și «T.C.L.»-ul 
(Zănogeanu), care de fapt nici nu putea 

s-o facă deoarece este o secție nouă. 
Greul, însă, l-au dus băieții antrenoru
lui Nicolae Buză.

— Rămînem, totuși, la Dărerea că 
barul a început să... pîlpîie. Și tară o 
infuzie masivă de tineret, se va stinge 
ca echipă chiar anul acesta. Faptul că 
la finala cu Craiova ați avut în formație 
și un boxer de... 34 de ani. Ion Petru, 
e edificator.

— Este adevărat că acum nu stăm 
prea bine cu juniorii, dar situația se va 
remedia foarte curînd. în complexul 
de antrenament din apropierea stadio
nului vom avea o sală de box nouă și 
bine utilată. Sala veche va rămîne pen
tru juniori și începători. Noi sîntem, 
însă, mai optimiști decît dumnea
voastră. Avem cîțiva tineri de care cu 
siguranță veți auzi: Decebal Gregorian, 
Traian Cerchia, Marin Dumitrașcu, Ru- 
sit Orhan, Gheorghe Pisică și încă alții. 
Dacă doriți vă pot da un lot constăn- 
țean 1969, cu cîte doi-trei oameni la o 
categorie.

Și președintele Consiliului județean 
ne-a făcut încă o dovadă că boxul din 
teritoriul său nu are secrete pentru el. 
Ne-a dictat o selecționată pe categorii 
de greutate, fără a sta pe gînduri și 
fără a răsfoi vreun carnet. Sîntem con
vinși că îi cunoaște pe toți boxerii se
niori, juniori și poate chiar începători 
din județ, lată pe cine se bazează boxul 
constănțean în 1969: semimuscă — 
Mihai Aurel, Ion Petru (Farul); muscă 
— Bănici (Cimentul Medgidia), Cerchia 
(Portul), Cornel Dumitrașcu (Farul); 
cocoș — Manole, Șoșoiu (Farul), Bo- 
dea (Energia); pană — Iliescu, Marin 
Dumitrașcu, Marin Constantin (Farul); 
semiușoară — Anton (Farul), Soos 
(Medgidia), Isai (Portul); ușoară — 
Dinu (Farul), Simionescu (Energia), An- 
ghel (Medgidia); semimijlocie — Ovi
diu Baciu (Farul), Voicu (Energia), 
mijlocie mică — Pițu, Olteanu, An- 
gelescu (Farul); mijlocie — Stoiano- 

vici (Farul); semigrea — Preda (Farul). 
Pisică (Medgidia); grea — Zadrigal 
(Portul), Bursuc și Gh. Alexandru (Fa
rul).

...Seara ne-am dus să asistăm lâ un 
antrenament al Farului. Pe ferestrele 
modestei săli, unde se pregătesc bo
xerii, gerul așezase perdele groase de 
gheață, semn că sobița de tablă din in
terior fusese făcută «groggy» de gerul 
de-afară. Doar larma voioasă a băieților

Mihai Aurel, o «semimuscă» redutabi 
in formația de pe litoral.

Pentru un neavizat, titlul pare drastic. Dar pentru cei care știu să aprecieze 

adevărata valoare (în ciuda participării echipei U.M.T. In «Cupa F.R.B.», 
ce presupune echivalentul unei echipe de divizia A) nu reprezintă decît oglindirea 

tristă a unui adevăr dureros. Nu ne referim la faptul că ultimul titlu la seniori era 
cîștigat de un timișorean cu mai bine de 15 ani în urmă, cînd Bogdan Popovici 
și-a înscris pentru ultima dată numele pe lista campionilor. Și nici faptul că în cele 
două secții existente — C.F.R. și U.M.T. (dacă se pot numi secții de perfor
manță, deoarece acesta este un atribut pretențios) — numărul sportivilor este 
scriptic mic (32 la C.F.R. și 49 la U.M.T.) și în realitate și acesta este încă redus 
prin lipsa de activitate cronică a multor sportivi (efectiv 10—15 se antrenează!). 

Cum s-a ajuns aici?
Cei mai mulți dintre interlocutorii investigați — care au tangență cu sportul 

mănușilor — au enumerat cam aceleași cauze pe care le considerăm esențiale 
în generarea actualei stări din boxul timișorean.

Deși în scriptele C.J.E.F.S. Timiș tov. Minovici — metodistul care răspunde 
de box — are un număr de 8 antrenori calificați, în realitate doar 3 (P. Morțun, 
I. Istra te și G. Dunei), și aceștia plătiți cu ora, se ocupă de pregătirea boxerilor. 
Restul de 5 fP. Menczel. M. Andreiescu. M. Dumitru. A. Ciocan, D. Rujan) nu 
mai au nici o legătură cu sportul mănușilor care le-a dat (sperăm) cîndva satis
facții. Deci corpul tehnicienilor este slab reprezentat în boxul timișorean.

Birourile secțiilor duc o activitate foarte slabă (sau, mai exact, sînt inactive). 
Dacă la C.F.R. tov. D. Stoianov mai simte ajutorul celorlalți membri în activita
tea secției, fie prin prezența la antrenamente, fie în diferite acțiuni organizato
rice, tov. G. Almadi, la U.M.T., nu are nici un ajutor. Am omis ceva. S-a... simțit 
că există «secție» cînd echipa U.M.T. s-a deplasat în străinătate. Mulți au pre-
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tins atunci că «sînt membri ai secției și că au dreptul măcar la o deplasare» (I). 
La adunarea generală, boxerul G. Shubert a spus: «mai bine aveam mai multe 
rezerve decît așa de mulți conducători». In rest, secțiile nu-și simt de loc exis
tența.

SELECȚIA a fost total neglijată deși ambele secții dispun de un număr mare 
de tineri. De exemplu, U.M.T. are peste 4 000 de salariați si o școală profesională 
cu 1 260 de elevi, de unde ar putea selecționa. Aceeași situație o întîlnim și la 
C.F R. Nu este consemnat tn nici un document astfel de acțiuni. Au fost «RE
CRUTAȚI» doar cei care au fost aduși de colegii lor sauauvenit din proprie iniția
tivă ca și cei transferați din alte asociații sportive. Nici măcar acțiunile de DE
PISTARE sub forma cea mai simplă, prin COLABORARE cu profesorii de 
educație fizică, nu se fac de către antrenori.

In oraș există o singură sală destinata antrenamentelor de box, cea a clubu
lui C.F.R. Capacitatea mică nu permite decît pregătirea a maximum 10—12 spor
tivi deodată. Orele cele mai potrivite sînt reținute de secția C.F.R., oferind sec
ției U.M.T. intervalul de la 13 la 15. Conducerea U.M.T. a acceptat ca boxerii, 
cînd e posibil, împreună cu antrenorul G. Dunei, să se antreneze in aceste ore. 
Cum au înțeles însă sportivii acest sacrificiu făcut de conducerea uzinei ? Putini 
au fost în orele acelea de antrenamente. Unii mergeau la masă (I. Koos, P. Galle, 
M. Marconi). Alții își rezolvau problemele personale etc. Eforturile făcute nu au 
fost înțelese de sportivi iar secția nu a controlat modul cum se desfășoară an
trenamentele respectivilor.

Calendarul competitional sărac, dorința de a impulsiona activitatea pugi- 
listică pentru pregătirea de noi boxeri, a determinat C.J.E.F.S. Timiș să orga
nizeze «CUPA TIMIȘ» pentru juniori. Știți ce s-a întîmplat? Nici contribuția de
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încălzea puțin atmosfera. In sală, multe 
cunoștințe vechi: foștii campioni Dinu. 
Pițu și Mihai Aurel, apoi Ovidiu Baciu. 
Aurel Iliescu, Preda, Șoșoiu și ceilalți 
boxeri ai Farului se pregăteau conduși 
de antrenorul Nicolae Buză. într-un 
colț, grupa de începători a tînărului 
antrenor Adrian Teodorescu termi
nase lupta cu sacii și se pregătea de 
plecare.

Am discutat pe rînd cu antrenorii. 
Pe rînd, deoarece nu mi-a trebuit mult 
timp de stat în Constanța ca să-mi dau 
seama că cei doi se înțeleg ca... șoare
cele cu pisica. Deși nu sînt decît trei 
luni de cînd Adrian Teodorescu a fost 
angajat la Farul, alături de Nicolae 
Buză, conflictul dintre «entuziasm» și 
«experiență» a și izbucnit, aducînd pre
judicii întregii secții.

Cea mai puternică secție de box 
constănțeană, Farul, are acum 22 de 
sportivi legitimați: 14 seniori și 8 ju
niori, de care se ocupă îndeosebi antre
norul Nicolae Buză. Acestora li se 
adaugă o grupă de 25 de începători, 
pregătiți de Adrian Teodorescu. O 
bună colaborare între cei doi conducă
tori ar fi apropiat momentul întineririi 
primei garnituri a clubului constăn- 
țean. Dar unul dintre cei doi antrenori 
ar fi spus că... «medicul nu are ce în
văța de la felcer», și de aici, ruptura! 
Odată cu darea în folosință a sălii noi, 
în care vor lucra doar seniorii, sala cea 
veche va rămîne tineretului. Cei doi 
antrenori vor activa seDarat si atunci se 
va putea constata cine este «medic» și 
cine e «felcer».

în ciuda optimismului conducători
lor boxului constănțean, noi am rămas 
cu impresia că Farul, principalul nucleu 
pugilistic din județ, nu mai strălucește 
ca în anii trecuți. Încercînd să aflăm 
cauzele acestei stări de fapt, am discu
tat cu un «neutru»: doctorul Costel 
Paraschivescu, reputatul arbitru con
stănțean. lată părerile sale:

«Fără îndoială, boxul din orașul no
stru nu mai e ce a fost. Cauze sînt 
mai multe. Eu le rezum, însă, la patru:

1) Disputa fotbal contra box, exis
tentă undeva în culisele celor ce se 
ocupă de aceste discipline, face ca cele 
două categorii de sportivi să se bucure 
de condiții materiale inegale, bine
înțeles în defavoarea pugiliștilor.

2) Constanța este... concurată de 
orașele cu universități. Mulți sportivi 
ne părăsesc, aș spune din condiții... 
obiective. Un exemplu: Gheorghe Că
lin care în prezent boxează pentru 
Nicolina lași.

3) Veșnica dispută dintre antrenorii 
clubului Farul. Pînă nu de mult am

f 
k. o

2—3 sportivi pentru lotul timișorean ce trebuia dată de U.M.T. nu a fost îndepli
nită. De fiecare dată se aăseau zeci de scuze. Tot aici trebuie să amintim și fap
tul că în «CUPA F.R.B.»,U-M.T.a pierdut multe intilniri prin neprezentare la unele 
categorii, deși sportivul ce trebuia să urce pe ring se afla valid. în sală,ca orice 
spectator (Marconi și Pazmani în partida cu Ciudanovița).

Acest dezinteres pentru sportul pe care și l-au ales trebuie să constituie un 
semnal de alarmă. Ar trebui să fie înlăturate elementele carieriste, care aleargă 
după avantaje, să fie reținute elementele de perspectivă și să fie completate 
cu juniori talentati, harnici. Dar cine să facă asta? Antrenorii care nu sînt legați 
de asociația sportivă? Secțiile care-și duc existența de pe o zi pe alta, așteptînd 
doar o întîinire internațională?

în asemenea condiții — exceptînd oarecum C.F.R., unde se manifestă inte
res pentru juniori — ne întrebăm dacă merită să se mențină nominalizată secția 
U.M.T. în rîndul celor de performanță? Cu trei boxeri (G. Shubert, I. Costin și 
S. Molnar) se pot justifica sumele alocate? Nu se fac eforturi, iar rezultatele 
se văd.

Credem că F.R.B. trebuie să dea dovadă de multă atenție în hotărîrea de a 
menține sau nu această secție în rîndul acelora de la care se așteaptă un produs 
pentru lotul național. Organele sportive și sindicale locale vor trebui să cîntă- 
rească bine această hotărîre. Dacă rămîne în rîndul celor de performanță, tre
buie luate măsuri URGENTE de REANIMARE. Și boxul timișorean, actualmente 
K.O., va putea să se ridice, să stea pe picioare proprii, să se miște, să crească 
și să dea replicile cuvenite și atît de așteptate.

P. ARCAN

jP ' ♦'
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Fostul campion Ion Pițu și supli
ciul eliberării de... kilograme.

asistat la «meciul» dintre Nicolae Buză 
și Constantin lordache, încheiat, după 
cum se știe, prin plecarea celui din 
urmă la București. Acum a început 
dispura dintre Nicolae Buză și tînărul 
Adrian Teodorescu. Cum se va termina, 
nu știu. Poate se va rezolva totul odată 
cu separarea lor în cele două săli.

4) Neglijarea aproape totală a pre
gătirii așa-zise timpurii. Aceasta este, 
cred, principala cauză a regresului bo
xului constănțean. Toată atenția a fost 
acordată «așilor» din prima garnitură, 
tineretul devenind o anexă, aș în
drăzni să spun, aproape nedorită de 
antrenori. Cu ani în urmă, tovarășul 
Nicolae Buză a crescut sau a șlefuit o 
serie întreagă de tineri. Ion Dinu, Tă- 
nase Pintilie, Neagu Cosma, Ion Pițu 
și alți boxeri cunoscuți ai Constanței 
au fost... opera lui. în ultima vreme, 
însă, nu a mai dat nimic. Vechile «stele» 
s-au stins, ori sînt pe cale să se stingă 
și nimeni nu este încă apt să le înlo
cuiască cu succes.

Singura soluție de remediere a aces
tei situații este înființarea unui centru 
de copii și tineret. Principalul izvor de 
viitoare cadre: școlile de ucenici din 
port, școlile profesionale și generale.»

♦

Cînd am plecat din Constanța, i-am 
revăzut parcă pe boxerii de la Farul 
frumos aliniați pe ringul sălii Floreasca 
din Capitală, înaintea finalei cu craio- 
venii. Echipament nou-nouț, halate ele
gante. Frumos, nimic de spus! Așa am 
dori să se prezinte toate echipele. Dar, 
după cum am văzut, eleganța nu a putut 
înlocui vigoarea tinereții de care 
«team»-ul constățean ar fi avut și are 
atîta nevoie.

BOXUL

CLUJEAN 
ÎN IMPAS

I
ată un subiect care te invită — 
«volens-nolens» — la medi
tație. Și cum meditația de 
unul singur este plictisitoare, am 

găsit mai nimerită o «șuetă» in cinci 
Invitații? lată-i: 1. loan
Peicin, fost campion al țării, actual 
mente procuror șef al municipiului 
Cluj; 2. Florea Stanomir, unul din 
cei mai vechi antrenori clujeni.
3. loan Chendreanu, 
unul din vechii exponenți ai boxului 
elegant, gen scrima. 4. Iosif
Mihalic, unul din cei mai valoroși 
produși ai boxului clujean, actual
mente antrenor; 5. semnatarul acestor 
rînduri.

Privind acum stenograma celor 
aproape trei ore de discuții, aproape 
că mi-este greu să mă rezum la 
spațiul rezervat. Voi încerca, totuși, 
să desprind, din noianul de elemente 
ale discuției purtate, esențialul.

Ce s-ar putea spune despre boxul 
clujean prin prisma trecutului, pre
zentului și viitorului?

Florea Stanomir: Vorbind despre 
boxul clujean prin prisma retrospec
tivei, mi-aș îngădui să-l asemăn cu 
o sinusoidă, cu perioade de ascen
siune și regres. Sînt plăcute aminti 
rile legate de perioadele de vîrf, sau 
de aur — cum le spunem noi — de 

1. loan Peicin, fost campion al țării: «...în cite școli ați fost în ultimele 6 luni, 
pentru a depista elemente talentate?»

2. Florea Stanomir, antrenor: «...în 1968 aproximativ 100 de boxeri clujeni 
au urcat în ring...»

3. loan Chendreanu, antrenor: «...a început să ne scadă entuziasmul de cînd 
facem muncă de pionierat».

4. Iosif Mihalic, antrenor: «...Întîlnirile internaționale, cu capete dc afiș 
sonore, sînt rare...»

sportivi cu care Clujul și țara în
treaga s-au mîndrit. De aici, de pe 
malurile Someșului, din bătrîna Na
poca, au descălecat pe ringurile Bucu- 
reștiului sau ale altor orașe boxeri 
dăscăliți la școala clujeană.

loan Chendreanu: — Am să amin
tesc pe cîțiva din boxerii plecați din 
Cluj: V. Csegeli, L. Ambruș, I. Miha
lic, Ștefan Vituș, S. Costescu, O. Baciu, 
V. Mirza, A. Majai, A. Verdeș, P. Va- 
nea, frații Anton și Alexandru Murg 
și mulți alții. Iar dacă este sâ mă 
refer la cei recent plecați — în 1968 
— amintesc pe Alexandru Pop, Vasile 
Chiș, Ștefan Marton și cel mai recent, 
greul Dumitru Zelincă. Nume, nume 
și iar nume. Oameni care au deprins 
la Cluj abecedarul boxului, luîndu-și 
apoi zborul spre alte orașe.

Dar prezentul? La ce se concre
tizează?

Florea Stanomir: — La o mină 
de antrenori entuziaști: subsemnatul, 
colegii Chendreanu și F. Ambruș — 
la C.S.M.; Eugen Doda — la Voința; 
losif Mihalic — la A.S. Armata; 
I. Botezan — antrenor voluntar la 
Tehnofrig; la faptul că în 1968 
aproximativ 100 de boxeri clujeni 
au urcat în ring, din care un maestru 
al sportului (V, Mîrza), 5 de cate
goria 1,8 de a ll-a, 7 de a lll-a, iar 
restul juniori. Vă mulțumește «bi
lanțul ?»

Clar că nu! Dar care-s motivele 
acestei perioade de coborîre a si
nusoidei?

I. Chendreanu: — Sînt multe. în 
primul rînd instabilitatea sălilor afec
tate antrenamentelor (în fiecare an 
altă sală, deși am îmbâtrînit de cînd 
tot insistam pentru o sala care să fie 
afectată exclusiv boxului, așa cum 
este în alte orașe); secundo: a început 
să ne scadă entuziasmul de cînd tot 
facem muncă de pionierat. Ca să fiu 
mai explicit — de cînd ne tot stră
duim să creștem cadre tinere, ca 
roadele să le culeagă alții. De ce 
trebuie oare concentrată în Capitală 

elita boxului, elementele de perspec
tiva ? La Clui nu sînt antrenori?

I. Mihalic: —0 atracție pentru cei 
tineri, începători în ale boxului, o 
constituie numele sonore. La sală, 
văzîndu-i pe consacrați, cei tineri 
vor să «fure» cit mai mult din tainele 
boxului, vor să-i «copieze» pe favo- 
riți. E un lucru foarte bun. La noi la 
Cluj, însă, numele sonore sînt «rara 
avis». Galele au devenit niște mani 
festări cvasi-anonime, numărul spec
tatorilor împuținîndu-se treptat. în
tâlnirile internaționale, cu capete de 
afiș sonore, sînt rare. Și cînd mă 
gîndesc că în urmă cu ani de zile 
la acea gală cînd a evoluat la Cluj 
și Nino Benvenuti sala a fost supra- 
înțesată de oameni.

Ion Peicin: — Părerea mea este 
că prezentul descris în culorile ară
tate se datorește în egală măsură 
celor patru factori determinant: an
trenori, boxeri, organizatori, pu
blic.

La Cluj există antrenori pricepuți, 
îndrăgostiți pînă în pînzele albe de 
profesiunea lor, dar cărora le-a pierit 
entuziasmul. 0 explicație s-a dat 
pentru suprasaturarea de a face 
muncă de pionierat. Foarte justa, de 
altfel.

Dar personal consider că intre 
antrenori se manifestă un fel de 
interese înguste de asociație, sau 
chiar de grupă. Colaborarea nu se 
desfășoară pe cele mai bune coordo
nate. Fiecare trage spuza pe turta 
lui. Este și in acest sens o explicație, 
din moment ce se cere ca antrenorul 
să-și planifice munca, în sensul ca 
intr-un an de zile să dea, de unde 
o ști, atîția boxeri de categoria I, 
atîtia de a ll-a ș.a.m.d.

In altă ordine de idei, le pun celor 
trei prieteni — antrenori întrebările: 
în cite școli ați fost în ultimele 6 luni 

pentru a depista elemente talentate ? 
Cu cîți profesori de educație fizică 
ați stat de vorbă în ultimele 6 luni ?

(întrebările au rămas fără răs
puns !).

In ce-i privește pe boxeri, multi 
dintre ei au o mentalitate greșită. 
Consideră că după unul sau două 
antrenamente au și ajuns cineva. Vin 
cu pretenții. Vor să obțină, fără să 
dea mare lucru. Umblă după căpă
tuială. Mulți nu vor să înțeleagă că 
treptele măestriei sportive sînt foarte 
greu de urcat, că boxul de berfor- 
manțâ cere multe sacrificii.

Cei care trebuie să răspundă de 
organizarea activității boxului dau 
dovadă la ora actuală de dezinteres 
și formalism.

Lacune serioase se manifestă în 
optica organizațiilor U.T.C., a șco
lilor, cadrelor didactice, a familiei, 
care consideră boxul ceva degradant. 
Pe mine personal, boxul m-a învățat 
să fiu ambițios, să știu ce vreau, să 
fiu prompt. Am practicat boxul fără 
ca acesta să mă împiedice la învă
țătură. Am fost un elev și un student 
bun. Iar azi sînt intelectual.

Am ajuns la spectatori. Mi-adui 
aminte de pe vremea cînd boxam 
la Galați. La galele în care boxam 
veneau să mă vadă, să mă susțină, 
să mă felicite sau să mă încurajeze 
directorul meu de liceu, Puiu Ma- 
nolescu, profesorul de matematică, 
profesoara de chimie. Oare cîți pro
fesori ai liceelor din Cluj au mers 
la vreo gală in care boxau elevi de-ai 
lor? De ce această desconsiderare?

♦
După această autentică pledoarie 

pentru box, făcută de un magistrat 
de talia lui Ion Peicin, am considerat 
inutilă orice altă intervenție. Ver
dictul este clar: curba evolutivă a 
boxului clujean trebuie să se redre
seze. Și poate face acest lucru. Tre
buie numai conjugate eforturile tutu
ror factorilor.

Victor MOREA
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A
m fost de mai multe ori oaspeții 
boxerilor gălățeni. Ne obișnuisem 
ca de fiecare dată să ne întîmpine 
antrenorul Petre Mihai, animatorul 

sportului cu mânuși din orașul dună
rean. Dar anii s-au adunat și vîrsta 
pensionării a venit parcă prea repede. 
Așa că nu l-am mai întîlnit la Galați. 
O clipă am crezut că vom găsi activi
tatea pugilistică în degringoladă. Dar, 
surpriză plăcută: boxul, departe de a 
fi trecut pe un plan secundar, a intrat 
într-o perioadă de întinerire care va 
avea, sîntem siguri, rezultate dintre 
cele mai frumoase. După cele văzute, 
nu exagerăm cu nimic afirmînd că la 
ora actuală sportul nr. 1 în Galați 
este boxul.

Din cele patru secții ale județului, 
am vizitat două: «Oțelul» și «Dunărea». 
Ghid, tovarășul Oprică, președintele 
Consiliului Județean pentru Educație 
Fizică și Sport.

— Țin să vă spun de la început că în 
prezent nu avem seniori de mare 
valoare — a început discuția însoțitorul 
nostru. Ne-am orientat spre juniori. 
Am luat cam totul de la capăt. Vrem să 
facem aici, la Galați, un centru de 
juniori așa cum făcuse cu ani în urmă 
maestrul Cristian Panaitescu la Cîmpu- 
lung Muscel. Poate ceva mai mare...

— Cum? Nu mai aveți echipă de 
seniori?

— Ba da, avem. Și încă destul de 
bună. Am învins echipa Farului din 
Constanța, finalistă în Cupa Federației. 
Dar numai cu Dumbravă, cu Potolea, 
cu Săvescu și ceilalți nu vom izbuti 
să ieșim din anonimat. Ne-am propus 

Doi proaspeți... gălățeni: antrenorul brăilean Constantin Dobrescu și 
boxerul Nicolae Manița.

să creștem mai întîi juniori. Și nu 
orice juniori, ci campioni. Apoi, cu 
siguranță, vom avea și o echipă de 
seniori redutabilă.

— Și ce faceți pentru asta?
— Veți vedea îndată.

Am ajuns la «Oțelul». Sală de pregă
tire excelentă, curată, caldă și... aglo
merată. Ne întîmpină antrenorul Con
stantin Dobrescu. îl știam ca pe una 
din forțele boxului brăilean și ne-a 
surprins prezența lui în sala gălățeni- 
lor. Dar nu am cerut explicații. Brăila 
își poate permite să «exporte» și an
trenori. Are de unde.

in mijlocul unui grup de tineri boxeri 
îl recunoaștem pe fostul adversar al lui 
Ion Popa, Grigore Jelesneac. A revenit 
la vechea pasiune. Alături de el, antre
norul Ion Răceanu. intr-un colț, expli- 
cînd unor începători cum se stă «în 
gardă», fostul boxer gălățean Paul Pa
vel. în sală e o agitație și o mișcare 
permanentă. Sacii de antrenament se 
zbat, încercînd parcă să iasă din cîrlige 
pentru a scăpa de lovituri, corzile 
șueră învîrtite cu tot mai mare viteză. 
Din cînd în cînd se aud comenzile 
antrenorilor.

Aflu că la «Oțelul» se pregătesc în 
total 30 de sportivi legitimați: 4 de 
categoria a ll-a, 5 de categoria a lll-a, 
7 juniori și 14 începători, in general, 
figuri noi. lată, însă, și un fost campion 
național: Mișu Cîrciumaru din... Onești, 
revelația finalelor din 1964. Ne spune 
că acum lucrează la Combinatul side
rurgic din Galați și încă ceva: «La vară 
vreau să demonstrez că directa mea 
de dreapta îmi mai poate aduce un 

titlu de campion.» l-am urat succes, 
gîndindu-ne ce va avea de spus Cuțov...

De la «Oțelul» am plecat la «Dună
rea». Pe drum l-am întrebat pe ingi
nerul Oprică de cînd este Paul Pavel 
antrenor.

— Nu e antrenor, ci doar instructor 
voluntar — ne-a răspuns. Noi am 
încercat să atragem fostele valori ale 
boxului gălățean să ne ajute la pregă
tirea juniorilor, intr-o oarecare mă
sură am reușit. Paul Pavel la «Oțelul», 
Ștefan Cojan la «Dunărea» și Vasile 
Bogoi la «Constructorul» activează ca 
instructori voluntari și lucrează cu 
mare pasiune.

Sala «Dunărea», nouă, foarte spa
țioasă și de asemenea bine utilată 
ne-a produs o impresie deosebită. Era 
un autentic... șantier pugilistic în care 
lucrau numai tineri. Cel mai în vîrstă 
sportiv era, credem, dublul campion 
de juniori la categoria grea, Vasile 
Lehăduș.

Aici, la «Dunărea», se pregătesc 
sub conducerea antrenorilor Constan
tin Petcu, Constantin Jelesneac și Mil- 
tiadis Casapopol 61 de boxeri legiti
mați: 3 de categoria a ll-a, 6 de cate
goria a lll-a, 34 de juniori și 18 începă
tori. Marea lor majoritate sînt elevi 
la grupul școlar metalurgic sau la alte 
școli profesionale și medii din oraș.

Privim cu plăcere la acești tineri 
care, după felul în care se mișcă în 
jurul sacilor de antrenament, după 
felul în care stau în gardă și lovesc, pot 
dovedi oricui că au pătruns binișor în 
tainele boxului. Mai încîntat decît noi 
pare a fi președintele consiliului ju
dețean :

— Nu se poate ca din toți aceștia 
să nu scoatem și cîțiva campioni de 
juniori. în curînd, la Complexul școlar 
al Combinatului se va da în folosință 
și o sală de box. Totul va merge atunci, 
aș putea spune, pe bandă rulantă. 
Ce va străluci acolo, la Complex, va 
promova în secția de performanță a 
clubului Oțelul.

La plecare, antrenorul Petcu ne-a 
rugat să notăm cîteva... «nume de care 
veți mai auzi», lată-le: Marcel Lupu, 
Gheorghe Roșea, Dumitru Penciu, Sam
son Eftimie, Constantin Mereor și 
Gheorghe Crihană. l-am spus maestru
lui gălățean că îi vom căuta oamenii 
la începutul lunii aprilie, printre fina- 
liștii campionatelor de juniori de la 
București. înclinăm să credem că îi 
vom întîlni...

VALOA
BRĂILA Secții

Antrc 
Boxei 

Campioni de juniori 1968:

Puține orașe din țară au dat a 
campioni ca Brăila. Ilie Drag 
Dănilă Done, Șerbu Neacșu, 
Zlătaru, Vasile Antoniu, Ion Covaci, 

hai Aurel, Calistrat Cuțov, Petre Gane 
o pleiadă întreagă de campioni de jul 
au început boxul și s-au ridicat In mode 
le săli brăilene. Dar, tuturor acestora 
foarte mici excepții, cum le-au crescu 
ripi și-au luat zborul și au poposit apre 
toți la cluburile bucureștene. Antrei 
pugiliștilor din Brăila, Gheorghe Bobin

Antrenorul Ion ZIAtaru privește, ingri 
parcâ, de... soarta punchingului mitralia 
campionul de juniori Marcel Florea.



LĂȚI
ții de box: 
trenori: 
ceri legitimați: 
npioni de juniori 1968:
- Vasile Lehăduș 

(antrenor Petre Mihai)

SI
JDESTIE

5
4

;i: 92
Dobrescu ți Marcel Florea 
enor Constantin Dobrescu), 
Ionel (antrenor Gh. Baltă).

>rghe Baltă, Ion Zlătaru, Ion Turcu și 
nu de mult Constantin Dobrescu, nu 
onsiderat fenomenul ca fiind anormal 
pornit din nou la treabă, descoperind 

iicind alți ași ai sportului cu mănuși, 
se explică faptul că pe lista campio- 
de juniori din fiecare an figurează și 
doi, trei brăileni.
recenta noastră vizită In orașul care 

: atlția campioni, am trecut prin trei din 
cinci secții de box. Primul popas l-am 
t la sala asociației sportive P.A.L., la 
anul antrenorilor brăileni, Gheorghe 
naru. l-am privit atent pe toți băieții 
se pregăteau, Incerclnd să găsesc o 

ă cunoscută, un... nume. «Bătrînulr 
stru, ghicindu-mi intenția, s-a apro- 
și mi-a spus:
La mine nu veți găsi «nume». Treaba 
este să mă ocup de copii. Pe lingă cei 
niori care se pregătesc aici, sînt doar 
liori. Dacă vreunul din cei 18 va ajunge...

de afiș», vom vedea mai tîrziu. Dar 
iți că tot aici, cu numai doi ani în urmă 
iregătit, și pe atunci era un anonim ca 
eștia pe care li vedeți, Calistrat Cuțov, 
aliatul cu bronz la J.O. din Mexic, 
n privit mai atent in jurul meu. Drumul 
boxer spre podiumul olimpic a început 
această sală modestă! De necrezut și 
îi... Asta înseamnă că nu condițiile 
triale sînt în principal factorul determi- 
al succeselor, ci pasiunea și pricepe

au care muncești. De acest lucru a- 
1 să mă conving vizitînd și celelalte 
din Brăila.
Credeți că în 1969 vă va aduce un nou 
de campion la juniori ? — am continuat 
Liția.
Brăilei, sînt sigur că da. A devenit o 
ție, aș spune, ca orașul nostru să aibă 
scare an campioni de juniori. In lupta

ce se va da pentru centurile tinerilor boxeri, 
voi avea și eu trei reprezentanți: Gheorghe 
Ciochină, Octavian Constantin și Eugen 
Mircea. Dacă unul dintre ei va cuceri lo
cul I, voi fi foarte mulțumit. îmi voi trece 
în... palmares încă un boxer campion.

Am plecat mai departe. Următorul po
pas l-am făcut la sala «Voința». Antreno
rul Ion Zlătaru, ajutat de instructorul vo
luntar Victor Plingeban, supraveghea pre
gătirea unei grupe de boxeri: 12 juniori și 
6 seniori. Și de aici am... cules trei favo- 
riți la titlurile de campioni de juniori: Ionel 
Ciocoi, Vasile Toma și Costică Adetu.

Ultima vizită am făcut-o antrenorului 
Gheorghe Baltă, la sala asociației sportive 
C.F.A. Aici și-au început activitatea actualii 
campioni de seniori Vasile Antoniu și 
Petre Ganea. Urmașii lor erau acum vreo 
15 juniori și 5 seniori. Printre ei, un singur... 
consacrat: Vlad Ionel, campionul de anul 
trecut la juniori.

Cu siguranță, antrenorii Brăilei sînt an
gajați într-o ambițioasă întrecere, deoarece 
și Gheorghe Baltă are cîțiva favoriți pentru 
viitoarele campionate de juniori: Vlad Io
nel, Nicolae Pîrvu și Paul Dumitriu.

Dacă ar fi să facem o apreciere a acti
vității pugilistice din Brăila, ne-am rezuma 
la două cuvinte: VALOARE, MODESTIE,

Sperăm că materialele gru
pate sub titlul «ÎN OBIEC
TIV — BOXUL» au reușit 
să ofere iubitorilor sportului 
cu mănuși o privire de an
samblu asupra centrelor pu- 
gilistice de la care am avut 
și avem pretenții deosebite. 
Desigur, în aceste pagini ar 
fî trebuit să fie prezent și 
boxul craiovean și cel din 
Reșița și cel din Iași și din 
alte localități. Spațiul, însă, 
nu ne-a... permis să facem 
mai multe vizite. Dar am 
dori ca cei fortuit omiși să 
ne demonstreze, printr-o ava
lanșă de elemente valoroase, 
că meritau mai multă aten
ție din partea noastră, că și 
la ei cuvîntul «box» se scrie — 
așa cum spuneam — cu li
tere majuscule. Aceste do
vezi de... reabilitare, pe care 
le așteptăm de multă vreme, 
vor fi socotite de noi ca invi
tații la care vom răspunde 
fără întîrziere.

«Oare care dintre ei va fi viitor campion?»— pare a se întreba 
antrenorul Gheorqhe Baltă.

I Veteranul antrenorilor brâileni Gheorghe Bobinam reglea
ză tirul directelor «speranțelor» sale.
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ROMÂNIA —ANGLI A O—O, LA BUCUREȘTI. DUMITR ACHE, cel mai caracteristic reprezentant al «noului val», într-una din mișcările sale elegante.

O»

3 
C 
rt

“O 
(t

ca <
< ._i „ 

>< Li
.îz

‘VO
LU 
p>=

i

u
O

>

3 
L.

E
3
C

O 
CL
X 
u 
cu
d 
cui. 
ct
c 
<D 
N
0)
k. 
Q.

in-

A trecut aproape o lună de la «momentul 
Wembley». Comentariile sînt pe sfîrșite. în 
schimb, disputele dintre optimiști și pesimiști 

continuă. Bătrînii, cei mai multi, sînt gata să atri
buie acelui 1—1 doar beneficiul hazardului. Tinerii, 
în schimb, sînt deciși să vadă în Dumitrache, 
Domide, Dinu și ceilalți «de la ’44 încoace» fai
moasa generație spontanee pe care fotbalul nostru 
o așteaptă de o jumătate de secol.

Unde e adevărul?

DACĂ AR FI FOST RIPENSIA...
Am să încep cu o amintire din autobuzul care 

transporta echipa noastră spre Wembley, în seara 
meciului.

Printre cei care se aflau în autobuz era și un 
bătrîn suporter al echipei noastre naționale, venit 
special, și nu pentru prima oară, de la Paris, unde 
locuiește de vreo 30 de ani. Autobuzul înainta 
greu prin furnicarul de mașini de pe Kensington 
Street, în ciuda faptului că motociclistul «deschiză
tor de pîrtie» era un adevărat artist. La un moment 
dat, în timp ce febra de start ne cuprinsese pe toți 
și gîndurile tuturor așternuseră o liniște deplină 
în acea barcă pornită spre țărmul «fără speranță 
și iluzii» al Wembley-ului, s-a auzit vocea scăzută 
a bătrînului: «Ehei, dacă ar fi fost aici Ripensia, 
aș fi pariat oricit pe mina echipei noastre».

N-a răspuns nimeni. Doar Dinu mi-a făcut cu 
ochiul, zîmbind filozofic și compătimitor, ca unul 
care știe să vadă în această exclamație doar reacția 
refulată a unei tinereți pierdute.

După meci nu l-am mai regăsit pe cel care regreta 
atît de mult epoca de aur a Ripensiei. Reîntîlnirea 
nu ar mai fi avut nici o importanță. Dar cuvintele 
bătrînului suporter mi-au rămas în minte, ele suge- 
rînd, de fapt, starea de spirit pe care mulți au 
avut-o înaintea Wembley-ului.

Ca să fim sinceri, pronosticurile, cele mai multe, 
înclinau spre un 0—4, care ar fi repetat; în fond, 
rezultatul semi-echipei naționale (Dinamo) în me
ciul cu West Bromwich Albion.

Și totuși, pînă la urmă, n-a fost așa. împotriva 
tuturor oreviziunilor, împotriva tuturor oratiunilor 
funebre. (Minus, poate, pronosticul semnatarului 
acestor rînduri, 1—1, dat în seara de ajun a meciului, 
la Londra — înregistrat, de altfel, pe o bandă de 
magnetofon — și cel al antrenorului Dumitrescu 
III, din dimineața meciului, în holul hotelului Royal 
Garden).

Mă veți întreba, poate, de ce reiau o discuție care 
ar avea doar darul de a dezvolta epidemia de nar
cisism în rîndurile tinerilor performeri de pe Wem
bley. La care am să-mi permit să vă răspund că 
tinerii noștri jucători nu sînt nici pe departe 

«11 domni Goe» și au dreptul la o oarecare 
reparație morală (sau, dacă vreți, de moral) 
după destule săgeți veninoase care se voiau 
educative, dar care erau pînă la urmă doar 
expresia unei crize de umor, sau, in cel mai 
bun caz, a unei comodități satirice care vedea 
in fotbal o piață de desfacere de nimeni apărată, 
DE LA REDRESARE LA

UN PAS ÎNAINTE
Vorbim uneori de redresarea fotbalului.
Termenul redresare îmi pare a fi cel puțin o 

glumă. Despre ce fel de redresare poate fi vorba? 
Ce să redresăm? Ce poziții pierdute ar urma să 
recîștigăm? Care sînt marile rezultate capabile

LONDONEZ I
GHERGHELI,îHELI, expresia voinței și dlrzeniei.
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SA 1MARLANU redivivus!

JAW CUE, căpitanul celor care se vor bate pentru politica 
irfilor deschise».

să-i facă să roșească pe tinerii fotbaliști de astăzi ? 
Aș putea să enumăr un 3—9 «obținut» In fata Ger
maniei, în 1940, cînd nici unul dintre cei de pe 
Wembley nu văzuse încă lumina zilei. Aș putea 
să enumăr un 0—9 cu Ungaria, un 0—5 cu Polonia 
la București, un 1—7 cu Suedia la Stockholm, un 
2—6 cu Cehoslovacia la Praga și alte asemenea 
«noutăți» pentru cei care folosesc dezinvolt și 
candid termenul «redresare». Aș putea, la urma 
urmei, să recurg la simplificări cu efect gazetăresc, 
amintind că unul din marile atacuri ale echipei 
noastre naționale IBindea — Covaci — Barătki — 
Bodola — Oobay) a făcut penitentă, ca la zidul 
Canossei, în fata unei hipermodeste echipe cubane 
care nu atinsese încă valoarea naționalei cipriote 
de astăzi. Și asta unde? In campionatul mondial— 
1938. la Toulouse

Dar, cum nu e fair-play să uzăm de o argumen
tație «pe alese», să ne oprim asupra momentului 
de vîrf al «naționalei» românești atebelice, pe care 
toți specialiștii îl fixează în perioada anilor 1933—34.

Intr-adevăr, asistăm la calificarea echipei noas
tre în turneul final al C.M.—1934, dar, pe de altă 
parte, nu putem omite faptul că seria noastră a 
fost de trei echipe și că drumul spre Triest a fost 
obfinut după numai două jocuri (2—2 cu Elveția 
la Berna și o victorie la limită, asupra Iugoslaviei, 
acasă).

Mă veți întreba din nou: la ce bun toată această 
atitudine iconoclastă? Și iar am să-mi permit să 
vă răspund că mă simt dator să-i reabilitez sufle
tește pe tinerii fotbaliști de astăzi, luînd de pe 
umerii lor eticheta «epigonismului» sau chiar a 
«generației pierdute», pe care pseudo-pedagogii 
au utilizat-o în repetate rînduri, In baza unei facile 
metodologii de manej.

In decurs de 50 de ani, fotbalul nostru a avut 
destui eroi, dar niciodată o mare istorie, lată 
de ce e oarecum ciudat să folosim cu atîta ușurință 
termenul de redresare, cînd, cel puțin In planul 

echipei naționale, e vorba, la urma urmei, de ne
cesitatea, niciodată îmnlinită.a unui Das înainte 
oemru a depăși, In sfîrșit. tinda unul anonimat 
cronic, infrumusețat de lumina blind crepusculară 
a curgerii anilor, de aureola autentică a unor figuri 
de mari fotbaliști, rareori înțeleși, și de aproape 
nimic mai mult. în aceste condiții, cred că e mai 
onest să spunem direct actualei promoții de 
jucători că ea are nu sarcina unei redresări 
sublime (pe un soclu ca și inexistent), ci mi
siunea de onoare a acelui pas înainte care, 
astăzi, înseamnă nici mai mult nici mai puțin 
decît a merge in Mexic înaintea medaliei de 
bronz londoneze (Portugalia) și a unui abonat 
cvasipermanent al turneelor finale «Jules Ri- 
met» (Elveția).

Am scris aceste rînduri cu convingerea că «cei 
ti de pe Wembley» sînt 11 bărbați capabili să 
judece la rece. Scriu aceste rînduri în speranța 
că cei 11 de pe Wembley au închis frumoasa 
noapte de 15 ianuarie 1969 în albumul lor senti
mental, refuzînd să facă din «remiza» londoneză 
singura premiză de lucru. Nu mă îndoiesc că cei 
11 din Anglia, care s-au bătut ca leii pe Wembley, 
au nevoie de mult mai puține eforturi pentru a 
accepta lucid că 11 -le englez din seara de 15 ianua
rie s-a redus de fapt, la cei doi frați Charlton, că 
jocul nostru n-a uepașit totuși limitele curajului și 
ale dîrzeniei, că, de fapt, am remizat nu cu învingă
torii lui Uwe Seeler, ci cu egalii Bulgariei, că, la 
urma urmei n-am jucat mai bine decît împotriva 
Franței la Paris și că după Paris am fost la Z&rich 
etc. etc. etc.

Am fi putut evita prezentarea «celeilalte părți 

a medaliei» dacă istoria fotbalului nostru n-ar 
fi plină de mari refluxuri după aproape fiecare 
flux. Am ținut să prezentăm ambele fețe ale meda
liei și pentru că mizăm, poate mai mult decît oricind 
altădată, pe resursele sufletești ale «celor de la 
Londra». Și mai e ceva...
WEMBLEY SAU POLITICA

«PORȚILOR DESCHISE»?
în ultimul timp se discută tot mai mult dacă e 

bine să angajăm în bătăliile primăverii «echipa 
de pe Wembley» sau dacă n-ar fi mai firesc să 
deschidem din nou lotul tuturor celor apti să-l 
onoreze. Cele două alternative au partizani la 
fel de numeroși. Primii mizează în continuare pe 
forța de reacție pe care o are nucleul de la Londra 
și care ar prezenta, în totalitate, o putere de foc 
mai mare decît a oricărei alte formule, în ciuda 
faptului că unele posturi ar putea comporta dis
cuții. Partizanii «porților deschise» contestă, pe 
de altă parte, primatul exagerat al factorului psihic, 
susținînd că echipa de pe Wembley poate fi în
tărită, cu atît mai mult cu cît meciurile de la Atena 
și de la Lausanne prezintă date concrete diferite 
fată de Londra.

Cum se va soluționa această dilemă?
în ceea ce mă privește, prima variantă mi se 

pare seducătoare, dar, nu e mai puțin adevărat, ar 
fi și mai frumos dacă «revolta» unui Coman, Du
mitru Nicolae, Dan, Mocanu, Ghergheli, Năstu- 
rescu, Dobrin și a altora ar impune prin ambiție și 
neastîmpăr politica «porților deschise».

!)

jucat și pe Wembley. Este vorba de Sătmăreanu. Comentariile pot fi infinite...

NUNWEILLER VI cel mai bun «tricolor» al acestui 
final de sezon, a găsit drumul victoriei in momentul 
in care a adăugat recunoscutelor sale calități tehnice 
ceva din sufletul lui Nelu, șeful «dinastiei Nunweiller».

VIS DE TINEREȚE...
Peste bătălia «pentru un loc sub soare» pe care 

o vor declanșa, desigur, jucătorii, rolul decisiv 
în această «primăvară a speranțelor noastre» 
revine antrenorilor de club. A venit, în sfîrșit, 
momentul «marii cotituri». Bazil Marian și Dumi
trescu III au dat echipei naționale de pe Wembley 
7 jucători din 11. Întîmplător ei vor fi, cred, și pro
tagoniștii returului. Nimeni nu pledează pentru 
stingerea motoarelor în campionat în vederea corn- 
presării cetor ale echipei naționale. Ar fi și îm
potriva ideii fecunde care dă drept de suveranitate 
campionatului. Dar, nu e mai puțin adevărat, un 
titlu de campion 1969 pe fondul pașaportului pentru 
Mexic capătă o forță și o strălucire infinit mai 
mari. Concluzia e simplă: Bazif Marian, Dumitrescu 
III și toți ceilalți furnizori ai echipei naționale trebuie 
să se simtă angajați cu două norme în această 
primăvară fierbinte. Ei trebuie să fie, cu alte cuvinte, 
primele ajutoare ale lui Angelo Niculescu, an
trenorul de pe Wembley. Ar fi, la urma urmelor, 
împlinirea unui vis de tinerețe. Bazil Marian și 
Dumitrescu III se numără printre eroii fotbalului 
nostru lipsit de o mare istorie. Bazil a jucat în 
echipa care a pierdut contra Albaniei, la București, 
cu 0—1, și contra Germaniei, la Beuthen, cu 0—7. 
«Coco» Dumitrescu pipăie, și el, din cînd în cînd, 
cicatricea celor 9 goluri primite cîndva la Budapesta. 
Amîndoi, și nu numai ei, au astăzi marele prilej 
al regenerării, prin reacția refulată, dacă vreți 
a unei tinereți pierdute... |oan CH,R|LĂ
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BALLABIO
e optimist, dar...

Echipa Elveției, intr-o formulă posibili pentru jocul cu România, de la Lausanne. De ia stingă la dreapta: Tacchella, Grob, Diirr. 
Michaud. Odermatt, Reimseier, Kunzli, Pirmin-Stlerli, Wlniger, Kuhn, Quentin.

Intr-adevăr, la 16 aprilie se joacă 
un foarte aprig meci prin corespon
dentă Atena-Lisabona. (Grecia — 
România și Portugalia — Elveția). în 
acea zi, toate cele patru echipe tși 
joacă, In fond, cartea. O carte simplă, 
care, In fotbalul modern, înseamnă 
goana după MARELE punct In de
plasare.

Realitatea e că toate cele patru 
echipe ale grupei noastre au șanse 
egale. Waldo Hottiger spunea, mal 
In glumă, mai In serios, că plnă la 
urmă, cei care vor reveni cu som
brero din Mexic vor fi grecii.

Peste incertitudinile firești ale unei 
grupe preliminare, aș atrage atenția 
asupra faptului că, așa cum elvețienii 
au început să mizeze poate prea mult 
pe «tradiția jocurilor bune la Lisa
bona», tot așa și noi ne cam liniștim 
cu gtndul că n-am pierdut niciodată 
cu Grecia. Și asta cu atlt mai mult 
cu ctt data de 16 aprilie apare, dacă 
nu hotărîtoare, în orice caz foarte 
importantă pentru viitorul celor patru 
echipe din grupa Eusebio. In momen
tul de fată, Elveția și România par 
să intre în categoria echipelor de 
mijloc. Portugalia ar reprezenta de
clinul, iar Grecia — ascensiunea.

Care va fi deznodămîntul?
Totul e să nu exagerăm declinul 

Portugaliei, să nu minimalizăm as
censiunea fotbalului grecesc și să 
acceptăm ideea că grupa noastră își 
va cunoaște cîștigătoarea abia după 
fluierul final al ultimului meci.

Opinia publică fotbalistică elve
țiană e încîntată de acel 1—1 obtinut 
de fotbaliștii noștri la Londra. Ea 
speră că acest 1—1 va avea pentru 
noi efectul unui clntec de sirenă, 
lată dece ar fi bine să ne înfundăm 
urechile cu ceară, precum Ulise, 
pentru a putea să ducem lupta pînă 
la capăt.

I. CH.

Popas la Zurich, în drum spre 
Londra. Ballabio, Kunzli, Tac
chella, ziariștii și multi alții 
vor să știe ce vom face pe Wembley. 

Vor, cu alte cuvinte, să prindă, cu 
o clipă mai devreme, firul grupei 
pentru Mexic.

După meciul Grecia-Portugalia de 
la Atena (4—2), Ballabio a exclamat: 
«Sîntem calificați!», dar lumea fot
balului elvețian e mai circumspectă 
decît fostul portar al naționalei.

Pe ce se bazează Ballabio, și nu 
numai el ? Pe punctul sau pe puncte
le de la Lisabona. Pe faptul că Elveția 
joacă In general mai bine la Coluna 
acasă. (Adevărul e că elvețienii mi
zează, însă, mai mult pe jocurile 
noastre mediocre în «oficialele» sus
ținute în deplasare. Și mizează, tot
odată, pe tinerețea echipei lor pen
tru primăvara care vine).

Am stat de vorbă la Zurich despre 
meciul pierdut cu 0—2 la București. 

Toți sînt în admirația mișcării în 
teren a echipei noastre, dar, în egală 
măsură, toti acuză lipsa forței de 
șut a atacanților noștri.

Vorbind despre șansele în grupa 
noastră, doi dintre comentatorii el
vețieni de fotbal (Waldo Hottiger 
și Mario Widmer) recunosc că pers
pectivele «echipei cantoanelor» în 
Grecia sînt reduse și nu atît prin 
prisma acelui 4—2 cu Portugalia 
la Atena, cît prin prisma excelentului 
joc al grecilor în Elveția, soldat cu 
un dificil 1—0 pentru gazde, după 
ce Sideris și Papaioanou avuseseră 
multe posibilități de răsturnare a 
scorului. în schimb, ei întăresc ideea 
că Elveția poate cîștiga cel puțin un 
punct la Lisabona, punct care, după 
părerea lor, va fi decisiv în «bătălia 
grupei». Pentru toti iubitorii de fot
bal din Elveția, ziua de 16 aprilie este 
înscrisă cu roșu în calendar. «La 
16 aprilie — spune Ballabio — vom 
ști totul».

O fotografie de anticipație după C.M. 1970? Nu! Aceste sombrero au fost achiziționate 
in decursul ultimului turneu al Elveției in Mexic.

Derbiul Lausanne—Ztirich. In duel. Kunzli si portarul «londonez» Elsener.
Angajament total la antrenament. In prim plan: Diirr și Blăttler. In planul secund 
— Odermatt.



A
m fost la Ion lonescu, la Aachen, sou, cum serie 
«France-football», Aix la Chapelle, in amintirea 
lui Carol cel Mare.

Poate co n-am ales momentul cel mai potrivit pentru o 
vizită — lonescu era încă nerefăcut și, deci, afectat, 
după o dublă accidentare — dar, chiar de la primul 
contact, am simțit că Puiu e bucuros de oaspeți.

Fostul nostru internațional (și... executor al Rapidului) 
locuiește pe Adalbert Steinweg, la numărul 99. Cutia sa 
poștală este primul semn al popularității lui Puiu în 
Aachen. El primește 25—30 de scrisori pe zi, cifre veri
ficate în cele două dimineți petrecute la Aachen. Puiu 
rezolvă corespondența pentru România, in timp ce unul 
dintre suporterii săi germani se ocupă de corespondența 
«loco». In paranteză fie spus. Ion lonescu a făcut mari 
progrese în materie de limba germană, el avînd un 
sparring-partener de talent în persoana soției sale, 
Pia, fostă jucătoare de baschet a Rapidului și care, în 
numai două luni de practică, excelează printr-o mai mare 
spontaneitate.

Și acum, despre fotbal. La început a fost ascensiunea, 
materializată prin 14 meciuri în Bundesliga, două selecții 
în echipa vest-germană a săptămînii, citeva notări cu 4, 
una su superlativul 5 și acele articole elogioase din 
«Kicker», in care scandările «lo-nes-cu!» reveneau ca 
un laitmotiv. Apoi a venit accidentul. a cărui gravitate 
a fost constatată și de doctorul Tomescu, la Liige. In 
zilele vizitei noastre, Puiu a dus o grea luptă de recu
perare, supunindu-se unor antrenamente individuale de 
o rigoare... profesionistă și unui regim de viață concre
tizat printr-o alimentație de... grevist al foamei, în ciuda 
nenumăratelor tentații ale mesei oferite oaspeților.

Pentru cititorii revistei noastre, om să reproduc un 
fragment din nenumăratele convorbiri purtate cu Ion 
lonescu la Aachen.

Ion lonescu In luptă cu cei mai aspri fundași din lume

La AACHEN, cu Ion lonescu

Ion lonescu și bunul său prieten Nichi Dumitriu, 
pe vremea cînd reprezentau marea forță a Ra
pidului.

— Ce impresie îți oferă fotbalul vest-german ?
— Impresia cea mai puternică este organizarea lui 

formidabilă, bazată, desigur, pe alte coordonate, pe 
profesionism. De aici forța contractului, care obligă «la 
singe» atit clubul cit și jucătorul. Fiecare știe precis ce 
are de dat și ce ore de primit. Această organizare se 
extinde, de altfel, asupra întregului organism al fotbalului. 
De pildă, un jucător care a comis un oct nesportiv pe 
teren știe cu precizie pedeapsa pe care o va primi, și asta 
mult înainte de convocarea comisiei de disciplină. Iar 
această lege dură îl stăpînește deopotrivă și pe faimosul 
Beckenbauer și pe cel mai obscur fotbalist al ligilor 
inferioare.

— Cum trăiesc jucătorii?
— Din leafă nu poate trăi nimeni. Premiile de victorie 

sînt cele care le asigură existența. De aici și goana nebună 
după mai bine

— Cum se lucrează la antrenamente?
— Despre seriozitatea lucrului nu cred că e cazul să 

mai insist. Aș vrea să spun, însă, că antrenorul este 
stăpinul obsolut al antrenamentului. El stabilește canti
tatea și calitatea lucrului. Pentru că pe jutătorii săi 
nimeni nu-i poate cunoaște mai bine...

— Cum îi privești pe fotbaliștii noștri prin prizma 
experienței de aici?

— Cunosc cel puțin 10 jucători români care — păzind 
regulile aspre ale fotbalului — ar face fața cerințelor. 
Printre ei, în primul rind cei care știu să stea ferm pe 
picioare, jucătorii de forță.

— Cu alte cuvinte, Nichi Dumitriu n-ar putea...
— Ba da. Nichi ar fi marea excepție. Pentru că Nichi 

gîndește cu o iuțeală fără pereche. Dacă l-aș fi avut pe 
Nichi Ungă mine, toate ușile s-ar fi deschis ca-n basmele 
germane.

— Cînd speri să reintri?
— Peste 2—3 etape. (Convorbirea noastră a avut 

loc la 19 ianuarie). După core sper să citesc in «Sportul», 
pină la vară, «lonescu a jucat și de data asta».

— Ce se aude cu școala de antrenori ?
— La toamnă, cînd sînt convins că voi vorbi bine 

germana, voi începe cursurile cunoscutei școli din Koln.
— Ce să transmit acasă?

— 1—0 pentru noi la Atena! Iar lui Nichi, să-l întîlnesc 
cit mai repede. Vreau să-l văd jucindu-se cu chibriturile, 
vreau să-l aud glumind. în fond, de Nichi mă leagă cei 
moi frumoși ani ai vieții mele de fotbalist...

*
In tren, spre Frankfurt, am văzut scris, pe un geam 

aburit, «IO-NES-CUI». Scrisese, de fapt, aproape incon
știent, semnatarul acestor rinduri, urînd succes jucăto
rului român care are curajul să se arunce în «tranșeele» 
celor mai aspri fundași din lume.

loan CHIRILA

Cuplul Pia ți Ion lonoscu.

Alemannia Aachen. X = lonescu.
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AMINTIRI DIN VACANȚĂ

FRAȚII MOIȘ

DISPUTA IN... ALB
E frig la munte? Cu ajutorul fotografiei alăturate încercăm să vă convingem că nu. Mai ales cînd ești tînăr și ai poftă de joacă. 

După cum puteți vedea, o bătaie cu zăpadă în costum de... litoral este pe cît de distractivă, pe atît de spectaculoasă pentru noi, 
cei care o privim stînd lingă calorifer. Ce ați spune dacă la sfîrșitul săptămînii ați schimba rolurile și, din spectatori, ați deveni eroii 
unei astfel de bătălii ? Vă asigurăm că va fi și pe placul dumneavoastră. Drum bun!

Elenei i-a plăcut patinajul artistic. S-a dedicat 
acestuia și strădaniile ei au fost încununate de o 
suită de titluri de campioană națională. Lui Aurel 
i-a plăcut hocheiul. Pasiunea pentru sportul cu 
puc l-a ajutat să-și desăvîrșească pregătirea, astfel 
incit astăzi se numără printre componenți repre
zentativei țării. Elena și Aurel Moiș sînt frați si 
fiecare în parte este mindru de isprăvile în sport 
ale celuilalt.

CAMPIOANA 
PE SCHIURI

Campioană da, însă nu la schi. Este 
vorba de tînăra noastră performeră Se
ra fina Moritz, campioană europeană de 
juniori la aruncarea suliței. Urmașa Mi- 
haelei Peneș și-a petrecut vacanța la 
munte, unde a primit și primele lecții 
de schi, oferindu-i un subiect de «ma
gazin» colaboratorului nostru Petre Nagy.
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„ADVERS ARELIî“ LIEI
Lia Manoliu, campioana olimpici din Mexic, are... musafiri chiar și a- 

tunci cînd stă singură acasă. Cu puțină imaginație, campioana noastră impro 
vizează imediat o discuție intimă cu cele mai puternice adversare intilnite în 
marile concursuri internaționale. Le... așează frumos pe un singur fotoliu și 
dă frîu liber amintirilor. Pentru ea, fiecare dintre aceste tricouri reprezintă 
o fată cu care s-a intrecut pentru un loc pe podium. Și cine știe cite tricouri 
ale ei, aflate peste mări și țări, nu-i țin locul in după-amiezele de reverie ale 
altor specialiste în aruncarea discului...

PE MALURILE BOSFORULUI
lată o figură binecunoscută tuturor iubitorfTor fotbalului din țara noastră: inter

naționalul Nelu Nunweiller. Fostul fundaș central al echipei Dinamo București joacă 
acum în echipa clubului Fenerbache din Istanbul. Bănuind că simpatizanții fotbalistului 
dinamovist așteaptă vești despre Nelu cu aceeași nerăbdare cu care așteaptă și rapidiștii 
de la Puiu lonescu. le oferim această imagine: Nelu Nunweiller împreună cu soția pe 
malurile Bosforului.

PASIUNEA NR.
Fotbalistului Mircea Petescu de la U.T.A. îi place 

să joace popice, bineînțeles cînd nu poate juca fotbal. 
Colegiî care s-au încumetat să-l înfrunte susțin că 
este un adversar periculos chiar și pentru... Ion 
Micoroiu, campionul popicarilor noștri. Scurtînd 
mult din... coada vulpii, Petescu (în fotografie) a 
mărturisit că popicele îl distrează și îl ajută doar să-și 
mențină buna pregătire fizică. L-am crezut.

-----/ ANTENE DE SEZON

PUMNII LUI JIM
După cum se știe, boxul profesionist are la ora actuală trei «campioni 

mondiali» Ia categoria grea: unul autentic — Cassius Clay — și doi 
— Joe Frazier și Jim Ellis — recunoscuți, primul de W.B.A. și al doi
lea de către Comisia statului New York și alte cinci organizații sportive 
din Statele Unite. O luptă decisivă pentru succesiunea la «tronul» 
campionului autentic se va da la sflrșitul lunii martie, cînd Frazier 
și Ellis se vor intilni la Madison Square Garden din New York. Plnă 
atunci, conform tradiției, fiecare își face reclamă. Iată-1 aici pe Jim 
Ellis prezentîndu-și pumnii cu care speră să-1 doboare pe Frazier.

VERA ÎN ACTUALITATE
Celebra gimnastă cehoslovacă Vera Ceaslavska-Odlozil 

iși continuă pregătirile, in ciuda celor care susțineau că după 
J.O. din Mexic multipla campioană olimpică va renunța la 
activitatea competitională. lat-o din nou danslnd cu gratie și 
siguranță pe birnă,invitlndu-le astfel la o pregătire foarte se
rioasă pe toate gimnastele care vor s-o învingă.

Desen de Octavian COVACI

BOX CU UMBRA...
Desen de Octavian ANDRONIC
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«RUGBI» — premiul 1 
Fery Deak

CONCURSUL DE 
FOTOGRAFII

La «startul» concu-sului 
de fotografii, organizat 
de revista noastră, s-au 

înscris numeroși fotorepor
teri profesioniști și amatori 
din Capitală și din tară. «Fi
nișul» a aparținut unui clu
jean, care a făcut dovada 
unei «pregătiri multilate
rale» excelente. Dar iată «po
diumul»; FERY DEAK — Cluj 
(premiul 1 — 1 500 lei); TEO
DOR ROIBU — București 
(premiul 2 — 1 000 lei); VIO
REL R ABA — București (pre
miul 3 — 500 lei).

Următorilor cinci concu- 
renți, care au «sosit» in ace
lași «timp», le-au fost acor
date mențiuni (fiecare de 
200 lei): F. DINU — Cluj, 
ION MATEI — Sinaia, OC- 
TAV RÂDULESCU — Bucu
rești, ION CUCU — Bucu
rești și ȘTEFAN VILIDAR — 
Oradea (fotografiile vor fi 
publicate în numărul viitor 
al revistei).

Lucrarea care i-a asigurat 
medalia de aur clujeanului 
Deak este intitulată «RUG- 
Bl». Așadar, sportul cu balo
nul oval și-a dovedit și prin 
prisma fotografiei incomes- 
tabila-i frumusețe.

AL REVISTEI „SPORT“
«MICUL GIMNAST» 
premiul 2 — Teodor Roibu

Și zcum, pregătiți apara
tele. Faceți cit mai multe 
fotografii de sport. în pers
pectivă, un nou concurs.

SPORT



• PULOVERE PENTRU 
SCHI SI PATINAJ

• TRENINGURI DIN 
BUMBAC Șl FIRE SU- 
PRAELASTICE

• PANTALONI PEN
TRU SCHI

• BOCANCI PENTRU 
SCHI — MODELE «PO
IANA», «CAMPION», 
etc.

• GHETE PENTRU PA
TINAJ

• SACI PENTRU SPATE 
SI GENȚI DE VOIAJ



WEMBLEY, 1969. ECHIPA NAȚIONALĂ A ROMÂNIEI CARE A «REMIZAT» CU 
ANGLIA, CAMPIOANA MONDIALĂ.

în picioare: GORNEA, SĂTMĂREANU, BOC, DELEANU, ANCA, DINU. Jos: DEMBROVSCHI, DOMIDE, 
DUMITRACHE, NUNWEILLER VI, LUCESCU (căpitanul echipei).

în Datinile 12-13. POST SCRIPTUM LONDONEZ de la redactorul nostru prezent la Londra.


